
Inleiding

Het was niet de bedoeling dat ik hier nu voor u zou staan. We missen namelijk Lennart, hier in het 
Huis van de Stad. Want ook wij raadsleden worden soms getroffen door ongelukken en tegenslagen. 
We willen dan ook allereerst Lennart en Bo een voorspoedig herstel wensen.
In mijn betoog wil ik graag ingaan op ‘huis en welzijn’ Want een dak boven je hoofd is een basis, 
maar je welzijn wordt bepaald door de mensen om je heen. De ChristenUnie wil zich niet alleen 
inzetten voor allerlei huizen, maar ook oog hebben voor wat je als mens in Gouda nodig hebt om 
gelukkig te zijn of worden.

Herstelhuis
We zijn bijvoorbeeld erg blij dat er nu een Herstelhuis is voor Gouwenaren die even moeten 
bijkomen. De samenwerking met Kernkracht en VGZ vinden wij een mooi voorbeeld van praktische 
oplossingen en het voorkomen van zware zorg.

Ontmoetingshuis
Ook een Ontmoetingshuis voor mensen met dementie, zouden wij graag in Gouda willen realiseren. 
Zo kunnen mensen langer thuis blijven wonen, waarbij hun mantelzorgers goede ondersteuning 
krijgen.  Hoe kunnen we iets soortgelijks in Gouda realiseren?

Buurthuis
Buurthuizen hebben een belangrijke functie in onze stad. Mensen kunnen elkaar ontmoeten, samen 
leven en activiteiten doen. We zouden dit graag versterken, met meer sociaal beheer, meer 
mogelijkheden voor jongeren en meer onderling contact. Deelt het college deze wens?

Huis voor vluchtelingen
In het nieuwe AZC vinden veel vluchtelingen een tijdelijk huis. Ze hebben meer nodig dan een dak 
boven hun hoofd. We zijn daarom blij met het Programma Vluchtelingenopvang, waarbij we geld 
reserveren voor meerjarige opvang. Als ChristenUnie willen we deze mensen graag duurzaam 
opvangen en verder helpen. Kan het college bevestigen dat deze reserve besteed gaat worden aan 
goede dagbesteding, onderwijs en gezondheidszorg?

Dak- en thuislozen
Als ChristenUnie willen we dat niemand op straat slaapt. Klopt het dat dakloze EU-arbeidsmigranten 
geen toegang hebben tot de daklozenopvang, behalve als de koude regeling van toepassing is? Zo ja, 
is het college bereid om te verkennen in hoeverre er aanvullende maatregelen nodig zijn voor deze 
mensen?

Huis voor iedereen
In Gouda is de woningnood een steeds terugkerend thema. We maken ons zorgen over 
bouwprojecten die stagneren en de wachtduur voor sociale woningen. Kan het college inzicht geven 
in de voortgang en risico’s voor sociale woningbouw in Westergouwe?

Een warm huis
Bestaande huizen duurzaam verwarmen is belangrijk. Bij de transitievisie warmte is extra geld 
vrijgemaakt voor buurten die hier onderzoek naar willen doen. Wij hebben gehoord dat er inmiddels 
dankzij het extra geld ook concrete plannen worden gemaakt. Kan het college aangeven wat de 
huidige stand van zaken is?

Huis voor Inclusie



We vinden het jammer dat Libertum niet meer kan voortbestaan. Of het nu in een Huis van Inclusie 
is of op een andere manier: we roepen het college op om het gedachtegoed van Libertum door te 
geven.

Brede Welvaart
Een dak boven je hoofd en eten op je bord is belangrijk, maar welzijn gaat over veel meer. Er zijn 
veel indicatoren voor brede welvaart, die wij belangrijk vinden voor onze stad, zoals gezondheid, 
veiligheid, gelijke kansen en kwaliteit van de leefomgeving. We vinden het waardevol dat bij de 
Programmabegroting 2024 naar meer indicatoren wordt gekeken, die aansluiten bij de SDG.
Kan het college aangeven waarom daarbij wordt afgeweken van de standaardset indicatoren van de 
VNG?

Relaties
Bij welzijn hoort ook aandacht voor relaties. Want als ChristenUnie onderstrepen we graag het 
belang van een fijn gezin. We zien nu te vaak dat een echtscheiding leidt tot grote problemen, 
waarvan uiteindelijk de kinderen de dupe zijn en waarbij jeugdhulp nodig is. Neemt het college 
stappen om dit te voorkomen? Hoe staat het met de pilot voor een gezinsadvocaat?

Sport en bewegen
Sport en bewegen dragen bij aan welzijn. Het is goed voor je gezondheid, maar ook voor de 
verbinding met andere Gouwenaren. De Rotterdampas en het Volwassenenfonds helpen daar 
gelukkig bij. Als ChristenUnie vragen we niet alleen om fijne plekken voor buitensport, maar ook 
voor goed onderhoud en verduurzaming van alle locaties: sporthallen, gymzalen, sportvelden en het 
zwembad. We zijn dus blij met de Goudse Sportraad en hun adviezen. 
We willen als ChristenUnie graag meer jongeren aan het sporten krijgen, liefst via verenigingen. Kan 
hiervoor vanuit de GALA-gelden nog een extra stimulans gegeven worden?

Er liggen prachtige plannen klaar in van het Huis van de Stad. Helaas zien we dat ze nog niet altijd 
uitgevoerd zijn. We maken ons zorgen over de gemeentelijke organisatie en willen die graag 
versterken. Daarbij gaat het zowel om het op orde krijgen van de financiële verantwoording afdeling 
als om de uitvoeringsorganisaties. Heeft het college hiervoor voldoende middelen?

Als ChristenUnie willen we ons graag met iedereen in het Huis van de Stad inzetten voor het welzijn 
van onze inwoners. We denken dat met deze Kadernota hiervoor goede stappen worden gezet.


